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Dr. Yotsuyanagi graduated from the Faculty of Medicine, the 
University of Tokyo and developed his expertise in viral infection, 
infection control, liver disease, and gastroenterology. He gained 
extensive professional experience in research and clinical practice at 
the University of Tokyo Hospital and St. Marianna Medical University. 
In 2016 Dr. Yotsuyanagi was appointed as Professor in infectious 
disease at the Advanced Clinical Research Center of the IMSUT 
Hospital, the Institute of Medical Science, the University of Tokyo, and 
has assumed the position of Hospital Director since April 2021. 
Additionally, Dr. Yotsuyanagi is playing a leading role in many 
academic associations, including the Japanese Society for Internal 
Medicine, the Japanese Society for Infection Prevention and Control, 
and the Research Group of Occupational Infection Control and 
Prevention in Japan. He also takes part in an initiative of AMR Alliance 
Japan, representing the Japanese Association for Infectious Disease. 

 

  



 
四柳 宏 略歴 
 

 

昭和６１年 ３月 東京大学 医学部医学科卒業 
昭和６３年 ６月 東京大学医学部第一内科入局 
平成 ５年 ５月 東京大学医学部第一内科助手 
平成１０年 ４月 聖マリアンナ医科大学内科学講師 
平成１６年１２月 東京大学医学部附属病院感染制御部講師 
平成２０年 ２月  東京大学医学部生体防御感染症学（感染症内科）准教授 
平成２８年 ７月 東京大学医科学研究所先端医療センター感染症分野教授 
平成３０年 ４月 東京大学医科学研究所附属病院副病院長 
令和 ３年 ４月 東京大学医科学研究所附属病院病院長 
現在に至る 
 
主な専門 
感染症内科学（主としてウイルス性疾患） 
感染制御学 
肝臓病学 
消化器病学 
 
主な所属学会 
日本内科学会（認定医・総合内科専門医） 指導医 評議員 
日本感染症学会（専門医） 指導医 評議員 学会理事（理事長） 
  2021 年 5 月より 
日本環境感染学会 評議員 学会理事（副理事長） 
日本肝臓学会（専門医） 指導医 評議員 学会理事 
日本性感染症学会 指導医 評議員 学会理事 
日本消化器病学会（専門医） 指導医 財団評議員 
日本ワクチン学会 評議員 学会理事 
日本医療安全学会 評議員 学会理事 
日本エイズ学会 評議員 
日本渡航医学会 評議員 
職業感染制御研究会 理事長（2022 年 4 月より） 
 
＊日本感染症学会理事長として AMR アライアンスの活動にも携わっている 


